
Обраћање високог представника и специјалног представника
ЕУ у БиХ на конференцији за штампу

Хвала министре Лајчак,

Драги пријатељи, као што знате,ја такође знам ваше језике, алимолим вас да имате разумијевања,јер их
дуго нисам користио, а поготово професионално. Тако да ћу вам се овом приликом обратити на енглеском,
радном језику ове институције.

Дакле, још једном, хвала министре Лајчак.

Као високи представник и специјални представник ЕУ, у потпуности увиђам одговорност и значај своје нове
улоге. Али, у овој фази не желим да улазиму детаље, јер прво желим да се боље упознам са тренутном
ситуацијом.

Међутим, желио бих да изразимвластиту велику захвалност и захвалност Управног одбора Савјета за
имплементацију мира за допринос који је дао Мирослав Лајчак.

Примопредаја дужности између нас двојице била је веома професионална, веома срдачна и веома
пријатељскаи сигуран сам да ће министар вањских послова Лајчак бити веома поуздан пријатељ БиХ и у
будућности!

Драги пријатељи!

Ја сам био овдје одмах након рата. Видио сам ову земљу разорену ратом и,гледајући из те перспективе,
морам да искажем огромно поштовање за напоре које сте сви заједно учинили у реконструкцији ваше
земље и даљем кретању према европској будућности.

https://www.ohr.int/%d0%be%d0%b1%d1%80%d0%b0%d1%9b%d0%b0%d1%9a%d0%b5-%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%be%d0%b3-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d0%ba%d0%b0-%d0%b8-%d1%81%d0%bf%d0%b5%d1%86-20/
https://www.ohr.int/%d0%be%d0%b1%d1%80%d0%b0%d1%9b%d0%b0%d1%9a%d0%b5-%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%be%d0%b3-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d0%ba%d0%b0-%d0%b8-%d1%81%d0%bf%d0%b5%d1%86-20/


Веома ми  је драго да сам поново овдје у Босни и Херцеговини, у једној потпуно различитој улози.

Неки од мене могу имати висока очекивања, али да кажем јасно да је немогуће испунити их све. Или, како
би се код вас овдје рекло: «Ко је свима угодио, тај се још није родио».  

У улози специјалног представника ЕУ ја ћу вам помоћи да поново узмете замах и брзо кренете даље у
процесу европске интеграције.

Европска унија је опредијељена да 2009. година буде година западног Балкана. Ово је прилика која се не
смије пропустити.

Они који желе да радена европској будућности ове земље имаће партнера у мени и у међународној
заједници.

Не постоји други пут напријед.

Прије преузимања мандата, обавио сам врло конструктивне консултације са ЕУ, САД, Русијом и другим
кључним партнерима. Није никаква тајна да  су сви забринути због опште ситуације и,такође,честе
стагнације у овој земљи.

Управни одбор Савјета за имплементацију мира је поново нагласио ову поруку вашим политичким
лидерима.

Припремајући се за ову мисију,сјетио сам се веома значајног савјета који је дао Пикасо:

“Ако заиста желите да урадитенешто, пронаћи ћете начин; ако то не желите, пронаћи ћете изговор.”

Моја улога је да вам помогнем пронаћи начин.

Постоји толико хитних политичких реформи које треба спровести.

Програм од пет циљева и два услова које је поставио Савјетза имплементацију мира мора се реализовати.
Сада је фокус свакако на питању државне имовине и покретању процеса пописа те имовине.

Транзиција OHR-а према значајно ојачаној мисији ЕУ наш је заједнички циљ и он ће се реализовати чим се у
потпуности испуне задати услови.

Будите увјерени да ћу се снажно укључити у планирање ове мисије ЕУ, тако да она постигне потпун успјех.

Постоје многа друга горућа питања којима се сви политички лидери морају позабавити. Глобална
економска ситуација је веома озбиљна; лидери у БиХ сада морају предузети мјере и суочити се са сталним
економским и финансијским изазовима.

А најбољи начин да се превазиђе ова криза јесте да се начине помаци на европском путу.

Остатак региона иде напријед, а ви, ако не идете напријед, не стојите ни у мјесту,већ назадујете.

Као представник међународне заједнице и Европске уније, ја вјерујем у партнерство и себе видим као
вашег партнера и некога ко ће олакшавати реализацију активности.

Међутим, ја нећу оклијевати да искористим својапунаовлаштењауколико дође до такве потребе. То неће
бити мој први избор, него крајње средство. 

Драги пријатељи!

Хвала вам на пажњи и мислим да ће ово данас бити довољно.

У сваком случају, ја сам замолио своју канцеларијуза односе са јавношћу да са вама успостави тијесну
сарадњу како би ваши захтјеви били брзо размотрени и ријешени. 

Хвала.


